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SESJA RADY GMINY NĘDZA 
31 stycznia 2011 roku 

godz.1530 

 

PROTOKÓŁ NR   IV  / 2011 
 

Ad. 1 
 
Przewodniczący Rady Gminy Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji  stwierdzając prawomocność 
obrad, na sesję przybyło 14 radnych ; nieobecny radny Krystian Placzek. 
 
Przewodniczący RG odczytał treść wniosku Wójta Gminy z dnia 31.01.2011r o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie realizacji projektu konkursowego w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki  2007-2013.( zał. do Protokołu). 
 
Wójt Gminy Anna Iskała wyjaśniła ,że sprawa jest pilna ,dzisiaj dopiero dotarły dokumenty , mając 
uchwałę możemy podpisać porozumienie z Państwową Strażą Pożarną , szkolenia dla strażaków 
mogą być przeprowadzone dla pilarza, ratownika medycznego ,obsługi pomp  itp. wkład pieniężny  
jest w całości finansowany ze środków zewnętrznych; nie zgłoszono żadnych pytań. 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła zmiany w porządku obrad , 
który przedstawia się następująco:   
 
 
1. Otwarcie sesji -stwierdzenie prawomocności obrad. 
Wniosek Wójta Gminy z dn.31.1.2011r. w sprawie wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały  
 
2. Zatwierdzenie Protokołu Nr  III  / 10 z poprzedniej sesji . 
 
3. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesyjnym. 
 
4. SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym  i z 

wykonania uchwał Rady Gminy . 
 
5. PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 

1) reorganizacji samorządowej instytucji kultury ; 
2) nadania Statutu Gminnemu Centrum Kultury w Nędzy ; 
3) wyrażenia zgody na oddanie w trwały zarząd Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Nędzy lokalu 

stanowiącego własność Gminy Nędza;   
4) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia  „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Nędza”  
5) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych; 

6) wystąpienia Gminy Nędza ze Śląskiego Związku Gmin i Powiatów; 
7) uchylenia uchwały Rady Gminy Nędza w sprawie przyjęcia  „Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Nędza” 
8) zmieniająca uchwałę Nr LV/457/10 Rady Gminy Nędza z dnia 8 listopada 2010r. w sprawie przyjęcia 

aktualizacji „Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Nędza na lata 2010-2013”   
9) zmieniająca uchwałę Nr LV/458/10 Rady Gminy Nędza z dnia 8 listopada 2010r. w sprawie przyjęcia 

aktualizacji „Programu Ochrony Środowiska  dla Gminy Nędza na lata 2010-2013”    
10) zmieniająca uchwałę Nr LV/459/10 Rady Gminy Nędza z dnia 8 listopada 2010r. w sprawie przyjęcia 

aktualizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Nędza ”    
11) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego ; 
12) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na realizacje zadania pod nazwą „Termomodernizacja budynku 

wielofunkcyjnego przy ul. Raciborskiej 55 w Zawadzie Ks.  
13) zmieniająca Uchwałę  nr III/14/10 Rady Gminy Nędza z dnia 28 grudnia 2010 r. w sprawie: Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Nędza ; 
14) zmieniająca Uchwałę Budżetową na rok 2011 Gminy Nędza Nr III/ 15 /10 z dnia 28 grudnia 2010r. 
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15) zmieniająca Uchwałę Nr XVI/107/99 Rady Gminy Nędza z dnia 30 grudnia 1999roku w sprawie :likwidacji 
zakładów budżetowych i utworzenia jednostek budżetowych ; 

16) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej ; 
17) realizacji projektu konkursowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013. 

 
6.  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
 
7.  WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE . 
   
8.  ZAMKNIĘCIE SESJI . 
 

Ad. 2  
 
Do Protokołu Nr III / 10 z sesji w dniu 28 grudnia 2010 roku radni nie wnieśli żadnych uwag. 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie )  zatwierdziła Protokół Nr III / 2010. 
 
Ad. 3 
 
Przewodniczący RG poinformował ,że pełni cotygodniowy dyżur w Urzędzie Gminy w każdy wtorek od 
godz.14

00
 do godz.15

30
 

 
 
Ad. 4 
 
Przewodniczący RG odczytał  „Sprawozdanie Wójta Gminy .. ( zał. do Protokołu); radny Marian Gzuk 
zapytał o spotkanie z ekonomem Diecezji Gliwickiej; Wójt Gminy odpowiedziała ,że Kuria wyraziła  
zgodę na sprzedaż budynku „starej plebanii” oraz działki , teraz do Gminy należy pokrycie kosztów 
podziału działki , pozyskanie środków na remont ; radny Julian Skwierczyński zapytał co dalej z 
terenem basenu w Szymocicach, spotkanie z Wojewodą miało się odbyć przed Sylwestrem; 
Przewodniczący RG zaproponował przesunięcie dyskusji jako interpelacje radnych; radna Renata 
Bienia zapytała o spotkanie nt. bankomatu i spotkanie z syndykiem; Wójt Gminy powiedziała ,że 
ajencja PKO przestała działać w UG , przeniosła się do Kuźni R. ,żaden bank nie jest niestety 
zainteresowany uruchomieniem bankomatu ze względów czysto ekonomicznych , musi być minimum 
7 tyś. operacji miesięcznie , jest taka możliwość ,że w sklepie CENTRUM można wypłacać kartą 
gotówkę do 200 zł ,  druga sprawa to upadłość Silvestu , tam jest budynek mieszkalny i lokatorzy boją 
się ,co z nimi zrobią ,czy nie grozi im eksmisja , ustalono ,że Gmina weźmie budynek , będzie 
poddzierżawiać tak jak już to robi od GS,; radna Renata Bienia zapytała ,czy Silvest ma zaległości ; 
Wójt Gminy odpowiedziała ,że ok.400 tyś. , zgłoszono je i po sprzedaży Gmina będzie w kolejce do 
spłaty; radny Jan Francus zapytał o spotkanie z sołtysami; Wójt Gminy odpowiedziała ,że sołtysi 
powinni się zadeklarować ,czy przystąpić do Funduszu Sołeckiego , czekamy na deklaracje, 
większość była za; radny Karol Kalemba zapytał czy w Szymocicach będzie nowy sklep GS; Wójt 
Gminy odpowiedziała ,że sklep CENTRUM w Nędzy przynosi zyski , najpierw taki sam będzie 
tworzony  w Górkach Śl.; innych pytań nie zgłoszono.  
 
Ad. 5 
 

1) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały; Wójt Gminy powiedziała m.in. 
zaproponowany projekt uchwały to reorganizacja  i powołanie Gminnego Centrum Kultury  w 
skład którego wejdą biblioteki, Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji oraz ogniska artystyczne, 
będzie jeden szef i jeden dodatek funkcyjny , szef będzie odpowiedzialny za całość , biblioteki 
zostaną w takim samym stanie (Nędza, Zawada Ks. i Babice), tam nic się nie zmienia, będzie 
funkcjonowała sala , siłownia ,sauna , centrum edukacyjne ze straży , ogniska artystyczne 
będą prowadzić instruktorzy –osoby z uprawnieniami do danego typu zajęć, reorganizacja to 
nie jest likwidacja , Centrum będzie dla dzieci , młodzieży i dorosłych , dzieci mają zajęcia do 
15

30 , 
w szkołach są też zajęcia pozalekcyjne,  w których dzieci mają uczestniczyć , potem 

ok.16
00

 obiad, zadanie domowe i ok.17
00

 mogą się udzielać , dla nich są koła zainteresowań 
,jeszcze niektóre mają szkoły muzyczne, naukę języków , zostaje 4 godziny przez 5 dni w 
tygodniu ,co daje 20 godzin w ciągu tygodnia , nasza świetlica była czynna np. od godz.10

00
 

do 18
00 , 

co się tam w tym czasie robi ,jest jedna sala i tam są
 
prowadzone zajęcia świetlicowe 

, środa czynna od 8 do 16, czwartek od 12 do 20 , piątek od 12do 20 , Szymocice to logiczne , 
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że jest czynna od 15 do 19 , Górki Śl. też czynna od 13 do 19 , jest to taki ciąg po zajęciach , 
świetlica działa w szkole , bez sensu jest zatrudnienie tego rodzaju od 10 do 16 tam nie ma 
nikogo , jest np. ognisko od 16 do 20 – 4 godziny przez 5 dni , instruktorzy mogą prowadzić po 
dwa rodzaje zajęć artystycznych w ciągu dnia , świetlice to nie przechowalnie , ma być 
centrum edukacyjne na GOSiR , mogą tam dzieci grać na komputerze i odrabiać lekcje, 
zawsze intrygowało mnie to ,że skoro tam był jeden budżet to skąd podział na biblioteki i 
świetlice ,kto za co odpowiada, ,dwie osoby otrzymują dodatki funkcyjne ,różnica to 5 zł , coś 
jest nie w porządku  dyrektor/zastępca ,to jest mała instytucja kultury , jeden dyrektor da radę ; 
Wiceprzewodniczący RG Krystian Okręt zapytał o zapis w Statucie , że dyrektora powołuje i 
odwołuje , czy zasada to powołanie; Wójt Gminy odpowiedziała ,że może być konkurs ,Rada 
może mieć wpływ na osobę , jest to jedna z możliwości;  radny Roman Marcol zapytał ,czy w 
ramach tej reorganizacji ktoś straci pracę , kto przejmie zespoły muzyczne tam działające , kto 
je przygarnie , jak to będzie wyglądać z przyłączeniem GOSiR; Wójt Gminy odpowiedziała ,że 
jest ognisko muzyczne ,tam mogą być realizowane zajęcia przez osobę z uprawnieniami ,ktoś 
kto na tym się zna, są dzieci ,które chodzą do szkoły muzycznej ,można je zebrać razem , 
reprezentować w Gminie ; radny Roman Marcol zapytał ,czy nie wystarczy przesunąć godziny 
; Wójt Gminy odpowiedziała ,że jest to całkowita reorganizacja świetlic na ogniska np. 
plastyczne ,  klub szachowy , dla majsterkowiczów ; radny Roman Marcol zapytał czym 
zachęcić te dzieci; Wójt Gminy odpowiedziała ,że chodzi o atrakcyjność zajęć, ta osoba 
prowadząca ma mieć charyzmę , przykładem może być wczorajszy koncert noworoczny ,ten 
dyrygent muzyce oddał całe życie ,jest to muzyczne guru dla tych dzieci , dzięki temu rodzice 
jeżdżą na koncerty ,on wzbogaca ich , środki na utrzymanie daje mniejszość niemiecka i UG 
Leśnica; radny Karol Kalemba zapytał ,co z małymi świetlicami ,taka jak w Szymocicach, teraz 
działa dwa razy w tygodniu : Wójt Gminy powiedziała ,że świetlica w Szymocicach działa 
rewelacyjnie , pani Gromotka prowadziła tam kabaret ,jest ognisko plastyczne, w Górkach Śl. 
ognisko taneczne, dzieci chcą tańczyć; radny Karol Kalemba powiedział ,że to bardziej pasuje 
pod duże świetlice ,takie typowe zajęcia świetlicowe; Wójt Gminy powiedziała ,że np. koło 
plastyczne to dla dzieci można kupić sztalugi ,wyjść w teren ,robić coś co je przyciągnie , na 
samej trawie coś robić to nie ma sensu ; radny Julian Skwierczyński stwierdził ,że nie 
zatrzyma się nad pięknymi hasłami ,ale interesuje go strona prawna , niesmak budzi po 
pierwsze nieobecność dyrektor Pani Piastowskiej , dlaczego nikt jej tu nie zaprosił ,    

 
O godz.16

00
 z Sali obrad wyszedł radny Jan Francus, wrócił o godz. 16

05
. 

 
            Radny Julian Skwierczyński odczytał treść art.13 ustawy o bibliotekach , nadzór merytoryczny 
nad Gminną Biblioteką sprawuje biblioteka wojewódzka , biblioteki nie mogą być łączone z innymi 
instytucjami ,;Przewodniczący RG powiedział ,że na dzień dzisiejszy biblioteki pracują bez zmian; 
radny Julian Skwierczyński kontynuował ,że nie można likwidować gminnej biblioteki ,można jej punkty 
, zapytał jakie względy ekonomiczno-finansowe za tym przemawiają , będą nowe szyldy,  pieczątki ,ile 
na tym tworze zaoszczędzi budżet Gminy ,taniej to zrobić stos i spalić czarownice ,te które 
uprzykrzają życie Wójt Gminy; Przewodniczący RG  zwrócił się do radnego o sformułowanie 
konkretnego pytania ; radny Julian Skwierczyński powiedział ,że zgłasza wniosek formalny ,aby 
uchwałę zwrócić do Pani Wójt w celu usunięcia braków formalnych w uchwale;  Przewodniczący RG 
powiedział ,że każdy kierownik jednostki nie jest informowany o terminie sesji  ,jest to na stronie 
internetowej i na tablicach ogłoszeń , zapytał ,gdzie w uchwale jest mowa o likwidacji Gminnej 
Biblioteki Publicznej ; Wójt Gminy potwierdziła ,że będzie jeszcze  zwiększona ilość bibliotek , nikt 
niczego nie zamyka ,art.10 ustawy mówi ,że biblioteka może wchodzić w skład innej jednostki; radny 
Julian Skwierczyński potwierdził ,że w skład jednostki bibliotecznej lub kultury ,nigdzie nie widzę w 
zapisach Statutu zapisu gminna biblioteka publiczna ,tylko zapis biblioteki ,dalej nie będę dyskutował; 
Wójt Gminy powiedziała, że to wszystko pytania ,że coś zrobiono z pominięciem prawa, Pan w to 
wierzy ,że Pan ma tu rację , mecenas to wyjaśni , biblioteki zostają w nienaruszonym stanie ,jeżeli 
chodzi o kwestie finansowe – biblioteki w budżecie to kwota 178 800,00  ,z tego 100% prawie idzie na 
pensje ,dodatek funkcyjny ,nagrody ,za każdym razem w sprawozdaniu , szczególnie do tego w jaki 
sposób środki są wykorzystywane mamy uwagi ,środki idą na przejedzenie , nie na zakup nowych 
książek ,gdzie pozyskiwanie pieniędzy zewnętrznych ,może to robić szkoła ,co potwierdza radna 
Gizela Marondel , to dlaczego  nie biblioteka, np. pozyskanie nawet 5 tyś. zł to ile za to można kupić 
książek ,jest także kwestia ekonomii i efektywnego zarządzania , instytucja kultury tworzy kulturę w 
Gminie ,odpowiada za festyny ,występy; radna Gizela Marondel powiedziała ,że są programy unijne 
dla bibliotek wiejskich , w Kuźni z nich korzystają , pójdą do przodu ,aby właśnie pozyskiwać środki 
,chodzi o zachęcenie dzieci i rodziców ,aby wysyłać je na zajęcia  na pewno wyślą na zajęcia np. 
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rytmiki , językowe, korepetycje; radny Roman Marcol powiedział ,że były ogłoszenia o zajęciach 
językowych na GOSiR; ile jest chętnych ; Wójt Gminy potwierdziła ,że to zajęcia płatne ;  radna Gizela 
Marondel powiedziała ,ze niekiedy świetlica to także przechowalnia dzieci ,rodzice nierzadko pracują 
do 20 ,sama odbierałam dziecko  ,ponieważ świetlica w szkole jest tylko czynna do 15 , można 
wykorzystać zdolności ,młodzież jest naprawdę zdolna; radny Roman Marcol powiedział ,że wystarczy 
zagospodarować ,nie trzeba likwidować ;Wójt Gminy powiedziała ,że trzeba wiedzieć jak to się robi ; 
radny Roman Marcol powiedział ,że w świetlicy działają zespoły muzyczne ,są tańce;  radny Henryk 
Postawka powiedział ,że od zawsze go interesowało ,ile środków przeznacza się na konkretne 
świetlice ,taka świetlica peryferyjna w Górkach Śl.  , panu Skwierzyńskiemu wyjaśniam ,że już  8 
września 2008r. była przygotowana podobna uchwała , ale została przegłosowana ,wtedy też szefowa 
GBP nie była obecna na sesji , taka ważna sprawa na pewno dotarła do wiadomości GBP, mam tu 
pismo z 18.1.2008r. z pytaniem ,jakie pieniądze przeznaczane są dla Zawady ,Szymocic , są to te 
peryferyjne świetlice, nigdy nie otrzymałem informacji ,ile z tych 159 tyś .zł poszło na świetlice, ile 
mieliśmy dostać ,dziwią mnie Pana pytania ,tam przez 4 lata nic się nie zmieniło , w Górkach np. nic 
nowego nie było do zaoferowania ,pani Piastowska nie odpowiedziała ,jestem za tym by w końcu była 
jakaś forma opracowana dla Górek, Szymocic, przy Odrze dla tych też, tak to będzie przeprowadzane; 
Wójt Gminy powiedziała ,że pan Baron ze świetlicy w Zawadzie Ks. przychodzi do mnie po pieniądze , 
chłopcy chcieli coś robić w formie wolontariatu , po nagłośnienie też do mnie , to jak to wytłumaczyć , 
dlaczego , są tam 2 dodatki funkcyjne  dotyczą i biblioteki i świetlicy- czy tam jest dwóch dyrektorów , 
czy zwiększenie ilości ognisk artystycznych ,dostępności zajęć , czy to coś złego ;   radna Renata 
Bienia zapytała ,ile będzie kosztowała ta reorganizacja , będzie to wymagało połączenia kosztów –
tych robótek ręcznych ,tańca ,śpiewu , ile w ostatecznym finałowym rozliczeniu to będzie , potrzebna 
będzie obsługa finansowo- księgowa, biuro dyrektora, wyposażenie to też koszty , data od 1 czerwca , 
w środku roku budżetowego , nie lepiej  zrobić to z nowym budżetem , ile będzie kosztowało 
zwiększenie kadry ;  Wójt Gminy powiedziała ,że to są nasze dzieci ,a obraźliwe jest powiedzenie 
”robótki ręczne” ; radna Renata Bienia powiedziała ,że nie będzie wymieniała wszystkiego , czy o 
godz.17 pobyt dzieci świetlicy nie jest na wyrost, te młodsze klasy kończą wcześniej ; radna Gizela 
Marondel potwierdziła , że rodzice wiedzą że są świetlice; Wójt Gminy powiedziała ,że jeżeli chodzi o 
ilość dzieci w świetlicy , byłam znienacka w Nędzy ,pan był zamknięty za drzwiami w drugim 
pomieszczeniu ,dzieci były same , po drugie będzie tam umowa zlecenie , nie umowa o pracę , płacić 
będziemy za to co chcemy , za czas efektywnie przepracowany , takie zajęcia do których dzieci się 
garną , dyrektor może być ten sam , dlaczego nie , po co mu nowe meble, on już je ma ,nie będzie na 
pewno dwóch dodatków funkcyjnych; radna Renata Bienia zapytała ,czyli  nie będziemy dopłacać ; 
Wójt Gminy potwierdziła ,że będzie jeden dyrektor, całość nie będzie dzielona jest to ok. 350 tyś. zł 
;Przewodniczący RG zapytał ,czyli całość to ok.340 tyś. zł ; Centrum przejmie te środki , Komisja 
Oświaty może potwierdzić ,że ok.88% to pensje i pochodne ,w § 4 Statutu  zapisano ,że siedziba 
będzie na ul. Strażackiej 2 , czy sala na parterze też ; Wójt Gminy odpowiedziała ,że do tej sali mają 
pewne prawa strażacy ,ona przynosi dochody , przedtem mieli ją w użyczeniu emeryci , 
stowarzyszenia mają imprezy bezpłatne, stawka odpłatności za 1 dzień wynajmu jest określona , np. 
do 2014 roku są tam rezerwacje komunii, jest nowe zaplecze kuchenne ,sala przynosi dochody ale 
konieczne są malowanie ,konserwacje; Przewodniczący RG powiedział ,że gdy będzie nowa struktura 
to Rada Gminy może sprawdzić jak są wydatkowane pieniądze, nadal będzie zatwierdzać 
sprawozdania –tak, , Wójt Gminy powiedziała ,że nowa struktura, regulamin będzie opracowany przy 
współpracy Komisji Oświaty ,wszystkie świetlice będą niezależne ,ogniska realizować będą program , 
gdy będą możliwości to będą pracować w soboty , w okresie wakacyjnym , akcje LATO-ZIMA  w 
końcu by się zmieniły , to staje się monotonne ,nic w programach się nie zmienia ; Przewodniczący 
RG zapytał , gdy są imprezy , to co robią te 4 świetlice; Wójt Gminy powiedziała ,że jeżeli zajęcia są 
dla dzieci prowadzone przez LKS to dzieci w świetlicy też nie ma; Przewodniczący RG powiedział ,że 
praktyka pokaże potrzeby , co to ma być ,jeden instruktor np. tańca może obsłużyć i Nędzę i 
Szymocice i Górki ; Wójt Gminy powiedziała ,że walczyła w czymś takim ,że dzieci są nastawione na 
odbiór , siedziały i patrzyły na występy , dzieci tworzą ,potem przedstawiają to rodzicom , nie miałam 
absolutnie żadnego wpływu na to , pytam co się robi w świetlicy o 10 rano ; radny Julian 
Skwierczyński powiedział ,że bardzo współczuje tej bezradności w poprzedniej kadencji ,zgadza się z 
reorganizacją ale kultury i sportu ,bez bibliotek; Wójt Gminy powiedziała ,że reorganizacja nie znaczy 
,że wchodzi w to również sport w Gminie; radny Skwierczyński zapytał o przejadanie pieniędzy; Wójt 
Gminy powiedziała ,że w GBP panie w pewnych momentach przyznawały mi rację ,świetlicom zostały 
pieniądze nie zużyto ich , to bezsens; radny Julian Skwierczyński powiedział ,że może wystarczy 
pobudzenie pracy ,np. w takim GS można kupować bez złotówki w kieszeni ,jest karta, chodzi o dobrą 
działalność i kulturalną i biblioteczną ,zostałem zmuszony ,aby to powiedzieć-akcja ZIMA -w Zawadzie 
Ks. nie dało się nic zrobić w świetlicy , pan Baron tam nie ma nadzoru nad sprzętem ,trzeba 
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remontować , ostatnio z powodu gier agresywnych ,do których miały dostęp dzieci  skarżono się ,że 
są one przestraszone po nocach ,interweniowała moja żona ,proszę mi przedstawić ile razy było 
zbadanie zasadności twierdzenia ,że środki były marnotrawione ,jeżeli by były  to kto ma nadzór, 
trzeba rozliczać przecież z funduszy; Wójt Gminy powiedziała ,że była kontrola ,instytucja kultury 
otrzymuje dotacje od Rady Gminy ,gospodaruje środkami sama ,potem daje sprawozdanie ,które 
przedstawia Radzie Gminy ,za dużo pieniędzy szło na pensje ,takie były uwagi ,już kiedyś był projekt 
uchwały ; radny Julian Skwierczyński powiedział ,że to Pani ma bicz prawny ,radca prawny może 
poradzić obniżenie płac ,dodatków ,nic w tym kierunku nie zrobiono; Wójt Gminy powiedziała ,że 
uchwalany był budżet , nie podnoszę go od pewnego czasu ani o złotówkę ,było wielkie oburzenie ,że 
dusi się rozwój kultury w Gminie ,pieniądze są przejadane, jest tam zbyt ogromne zatrudnienie; 
Przewodniczący RG powiedział ,że jeszcze kiedy pracowaliśmy razem z radnym Postawką w 
poprzedniej Komisji Kultury, Oświaty i Sportu chcieliśmy się przyjrzeć sprawozdaniu , prosiliśmy o 
wgląd do dokumentów , to zostaliśmy odwołani bez podania przyczyny , radny Mietła wnioskował ,aby 
zmniejszyć dotacje, też nie przeszło , w 2010 roku po raz pierwszy pokazano ,co było kupowane ,Wójt 
Gminy powiedziała ,że szeregowy pracownik w okresie wakacji bierze zaliczkę 2 tyś. zł  na zakup 
książek , potem to zwraca ,co to było ,pożyczka , wziął następnie kilkadziesiąt tysięcy ,zwrócił po 3 
miesiącach ,to jest przerażające, nigdy nie starczy na książki - Wójt Gminy powiedziała ,że  były 
konkursy , nagrody ,ale nie było pokwitowania ,podpisywania ,te sprawy prostowało się przez 4 lata 
,aby była osobna księgowa ,  były Przewodniczący RG uważał ,że to nalot , nie było ingerowania , 
teraz zostało to uregulowane ;Przewodniczący RG powiedział ,że tworzony będzie nowy regulamin , 
będzie tam każdy mógł przedstawić swoje wizje ; radna Gizela Marondel  zapytała o datę – 1 czerwca 
,skąd się wzięła- są trzymiesięczne wypowiedzenia  wynikające z kodeksu pracy ;radna Renata Bienia 
proponuje początek roku budżetowego , zmniejszy się ryzyko; radna Gizela Marondel powiedziała ,że 
przecież  nie wzrosną koszty , jest gwarancja . 
 
 
Radny Powiatu Raciborskiego ,były Wójt Gminy kadencji 2002- 2006  Franciszek Marcol  poprosił o 
głos na krótko przed tym nim zapadnie decyzja , po pierwsze potwierdził ,że kultura w Gminie w tej 
formie działała już za kadencji i Chroboczka i jego , udzielana przez nich była wszelka pomoc, na nich 
można było zawsze liczyć , współpraca przy imprezach była dobra, nie chcę niczego tu komentować , 
ale bardzo dobrze mi się współpracowało ,  mieszkam w Sołectwie Nędza ,mam troje dzieci w wieku 
szkolnym ,dzieci doskonale znają godziny pracy świetlicy i biblioteki ,córka biega bardzo często do 
biblioteki ,jako rodzic i jako Wójt byłem bardzo zadowolony z ich pracy , w tym miejscu dziękuję im za 
ten trud, po drugie wiadomo jakie są tendencje demograficzne ,dzieci jest coraz mniej ,godziny z Karty 
Nauczyciela  też swoje robią , jest bitwa o ucznia ,który chyba też już czuje przesyt i nie korzysta z 
tego co mu oferuje szkoła na godzinie siódmej , to dobre i wspaniałe , nie będzie koordynatora ,będzie 
przesyt pewnych ofert ,a może te dzieci też chcą trochę „świętego spokoju”  , może im inna oferta 
zapewni atrakcyjność , jeszcze raz dziękuję pracownikom tej instytucji ,która przestaje istnieć. 
 
Przewodniczący RG potwierdził ,że szkoła ma oferty, ale po co świetlica czynna od 10 , tam wtedy nie 
musi być nikogo , może być nawet inna siedziba świetlicy ; Wójt Gminy powiedziała ,że zaznacza, że 
godziny pracy biblioteki nie ulegają zmianie ,biblioteki są nietykalne ,chodzi o to by dzieci odciągnąć 
od komputera ,czytanie książek kuleje , była taka akcja ”czytanie bajek”  rewelacyjna rzecz , to 
zaangażowanie dzieci i nauczycieli było naprawdę od godz. 17 do prawie 24 ,dzieci to wciągnęło. 
Przewodniczący RG powiedział ,że instruktor dostanie pracownie ,trzeba mieć tę pasję , takim być 
„pozytywnie zakręconym” ,dać coś od siebie.  
 
Przewodniczący RG zakończył dyskusję , poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 10 głosami za , 3 głosami wstrzymującymi się i 1 głosem 
przeciwnym  przyjęła Uchwałę Nr IV/18/2011 w sprawie reorganizacji samorządowej instytucji kultury  
 
Radny Julian Skwierczyński zgłosił wniosek formalny do Przewodniczącego Rady Gminy ,że nie został 
przegłosowany jego wniosek o zwrot projektu uchwały Pani Wójt ; Przewodniczący RG odpowiedział 
,że taki wniosek nie został formalnie zgłoszony i przyjęty. 
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2) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ,stwierdzając że z treścią Statutu radni 
się zapoznali, dyskusja została wyczerpana w czasie omawiania poprzedniego projektu 
uchwały; radny Julian Skwierczyński powiedział ,że zgłosił uwagi do treści samego statutu; 
dyskusję zamknięto . 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 10 głosami za , 2 głosami przeciwnymi i 2 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr IV / 19 / 2011 w sprawie nadania Statutu Gminnemu Centrum Kultury w 
Nędzy . 
 

3) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ;Wójt Gminy powiedziała ,że szkoły , 
przedszkola  mają przekazany majątek w drodze umowy użyczenia ,jednak Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Katowicach nakazała przekazanie majątku tylko w trwały zarząd, majątek 
trzeba wyceniać ,są to dodatkowe koszty ; radca prawny dr Józef Waligóra potwierdził ,że jest 
to stanowisko RIO , użyczenie to forma prawidłowa  , jest to przerost interpretacji ; radna 
Renata Bienia powiedziała , że skoro to wymóg nadrzędny RIO i zalecenie ,to trzeba 
realizować ,ale jest jeszcze wniosek poprzedniej Komisji Socjalnej o zmianę siedziby , co z 
tym dalej ; Wójt Gminy powiedziała ,że w tej chwili nie odpowie na pytanie; radny Julian 
Skwierczyński powiedział ,że skoro jest potrzebna wycena , to czy te 300 zł wystarczy tak; 
radca prawny odczytał treść art.18 ustawy o gospodarce nieruchomościami , użyczenie jest 
dopuszczalne dla jednostek organizacyjnych gminy ,a taką jest GOPS , funkcjonuje to w miarę 
dobrze , taki jest stan obecny; nie zgłoszono więcej pytań. 

 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 0 głosami za , 13 głosami przeciw i 1 głosem wstrzymującym się 
odrzuciła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w trwały zarząd Gminnemu 
Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Nędzy lokalu stanowiącego własność Gminy Nędza. 
 

4) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem; Wójt Gminy 
potwierdziła ,że jest to jedyna uwaga nadzoru prawnego ,trzeba zapis doprecyzować; radny 
Julian Skwierczyński zapytał radcę prawnego ,czy można w Regulaminie wprowadzić zapis 
,aby worki do selektywnego zbierania odpadów przedsiębiorca dostarczał nieodpłatnie tym 
,którzy mają umowy na wywóz śmieci , oni na tym zarabiają ; inspektor Ilona Zoń 
odpowiedziała ,że w Regulaminie takiego zapisu nie można wprowadzić ,są określone 
warunki organizacyjne i to wszystko; Wójt Gminy powiedziała ,że inne firmy może i nie 
pobierają opłat za worki ,ale i tak mają to ujęte w innych opłatach ,należy poczekać na zmianę 
przepisów w tym zakresie;  radny Henryk Postawka powiedział ,że w prasie jest głośno o 
powszechnym opodatkowaniu mieszkańców , o przejmowaniu przez Gminy gospodarki 
odpadami ;Wójt Gminy powiedziała ,że już teraz Gmina to robi likwidując np. dzikie wysypiska 
, porządkując teren żwirowni w Babicach ; Przewodniczący RG powiedział ,że np. zakład 
budżetowy we własnym zakresie mógłby to robić; Wójt Gminy potwierdziła ,że dopiero po 
przekształceniu zakładu w spółkę będzie to możliwe ,teraz zakład może wykonywać tylko 
usługi dla Gminy ,będzie to następna rzecz w zakresie przekształceń; radny Jan Francus 
proponuje zamknąć dyskusję - o workach nie ma nic w uchwale ,zaś ustawa jest w Sejmie; 
innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr  IV/ 20 /2011 
zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Nędza” . 
 
 

5) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; Wójt Gminy powiedziała ,że kwestia 
tych stawek to każdorazowo punkt zapalny ; inspektor mgr inż. Ilona Zoń powiedziała ,że  
funkcjonujące na terenie Gminy trzy Firmy złożyły wnioski o podwyższenie opłat, przyjęte w 
projekcie uchwały stawki uwzględniają wniosek Firmy Remondis , projekt uchwały był już 
przedstawiany komisjom poprzedniej kadencji , mieszkańców interesują stawki w § 2 – za 
odbiór odpadów w sposób selektywny, o 10 zł wzrosły stawki z pojemników 1100 l ,ale 
dotyczą one głównie szkół i UG ;Przewodniczący RG powiedział ,że VAT to teraz 8% ,; Wójt 
Gminy powiedziała ,że spisane umowy z Firmą Naprzód przewidują rozwiązanie umowy po 
pół roku , na to Gmina nie miała wpływu; radny Roma Marcol powiedział , w Nowinach ukazał 
się artykuł ,że w Gminie Pietrowice W. opłaty od Firmy Naprzód są niższe – jest to 14,50 zł –u 
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nas 16,80 plus VAT, im się też to tam opłaca; radny Jan Francus powiedział ,że śmieci wożą 
do Jastrzębia , do Kietrza ; Przewodniczący RG powiedział , ze jeżeli uchwały się nie przyjmie 
to stawki zostaną bez zmian, do tego projektu możemy zawsze wrócić ; radny Julian 
Skwierczyński powiedział ,że proponuje ,aby były ceny brutto , bo trzeba wyliczać stawki o 
należny VAT ; nie zgłoszono więcej pytań. 

 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 0 głosami za , 9 głosami przeciw i 5 głosami wstrzymującymi się 
odrzuciła projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
 

6) Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały ;Wójt Gminy powiedziała ,że na spotkaniach 
Związku często omawiane są sprawy ,które u nas już rozwiązano , zmienia się prawo ,oni 
reagują później , składka roczna na 2011 rok to kwota 2 522,45 zł , członkowstwo nic nie daje 
; radna Renata Bienia zapytała o korzyści z przynależności; Wójt Gminy odpowiedziała ,że 
korzyści namacalnych nie ma, Miasto Racibórz też już wystąpiło ze Związku; innych pytań nie 
zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie )  przyjęła Uchwałę Nr IV/ 21/ 2011 
w sprawie wystąpienia Gminy Nędza ze Śląskiego Związku Gmin i Powiatów . 
 

7) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; inspektor Ilona Zoń powiedziała ,że w 
2004 roku taką uchwałę przyjęto ,gdyż był to warunek niezbędny do występowania o środki 
unijne , tym  dokumentem Gmina potwierdzała , że jest przygotowana do realizacji projektu , 
teraz  Plan Rozwoju Lokalnego nie jest już wymagany ,a należałoby wystąpić o jego 
aktualizację , robić sprawozdania roczne , uzgadniać zmiany , potrzebne są ponadto nowe 
opinie ,a wszystko bez korzyści dla Gminy ; Przewodniczący RG powiedział ,że na pewno 
tego PRL nie potrzebujemy; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 12 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 2 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr IV / 220 2011 w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Nędza w sprawie 
przyjęcia :Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Nędza”  . 
 

8) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; inspektor Ilona Zoń powiedziała ,że z 
nowym dokumentem finansowym – Wieloletnią Prognozą Finansową – muszą współgrać 
wszelkie dokumentacje strategiczne , po przetargach może być zmieniany budżet na dane 
zadanie , potem trzeba znowu uzgadniać dokumentację ,to trwa , zaproponowany zapis 
pozwoli na wpisywanie kwot zgodnie z uchwałę budżetową, co zawsze jest aktualne; nie 
zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr IV / 23 / 2011 
zmieniającą uchwałę Nr LV / 457/10 Rady Gminy Nędza z dnia 8 listopada 2010R. w sprawie 
przyjęcia aktualizacji „Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Nędza na lata 2010-2013”. 
 
 
O godz.17

30
 z sali obrad wyszedł radny Julian Skwierczyński ,wrócił o godz.17

35
 

 
O godz.17

35
 z sali obrad wyszedł radny Julian Skwierczyński ,wrócił o godz.17

40
 

 
9) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały  , powiedział ,że wyjaśnienia są podobne 

jak w poprzednim projekcie; nie zgłoszono żadnych pytań.  
 
Rada Gminy przy 13 głosujących , 13 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr IV / 24 / 2011 
zmieniającą uchwałę Nr LV / 458/10 Rady Gminy Nędza z dnia 8 listopada 2010R. w sprawie 
przyjęcia aktualizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Nędza  na lata 2010-2013”. . 
 

10)  Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały  , powiedział ,że wyjaśnienia są podobne 
jak w poprzednim projekcie; radny Julian Skwierczyński zapytał jak długo będą w Gminie Nędza 
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dopłaty do usuwania azbestu; Wójt Gminy odpowiedziała ,że żadnych dopłat w Gminie nie ma , 
robi to tylko Starostwo Powiatowe ; nie zgłoszono innych pytań.  

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr IV / 25 / 2011 
zmieniającą uchwałę Nr LV / 459/10 Rady Gminy Nędza z dnia 8 listopada 2010R. w sprawie 
przyjęcia aktualizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy 
Nędza”. 
 
 
Przewodniczący RG o godz.17

40
zarządził przerwę techniczną,  radni wznowili obrady o 

godz.17
50 

. 
 
 

11) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna 
Paszenda powiedziała ,że Gmina na podstawie porozumienia ze Starostwem partycypuje w 
utrzymaniu 1,5 etatu w biurze paszportowym , w 2011 roku jest to kwota 2341,00 zł , liczone 
są wnioski składane przez mieszkańców w biurze w Raciborzu ; Wiceprzewodniczący RG 
Krystian Okręt powiedział ,że biuro jest potrzebne w Raciborzu ,ale czy nie można by tam 
również odbierać paszportów ,a nie jeździć do Rybnika ; Wójt Gminy potwierdziła ,że jest to 
domena Powiatu , oni starają się o etaty; radny Julian Skwierczyński powiedział ,że można 
zaproponować np. 500 zł za to , żeby można było paszporty odbierać w Raciborzu ,to już nie 
byłby taki problem z kartoteką ; Wójt Gminy odpowiedziała ,że te sprawy leżą w gestii MSWiA 
, może zaproponować na Konwencie Wójtów  w najbliższy czwartek takie rozwiązanie ; radny 
Krystian Okręt powiedział ,że paszport jest dokumentem nadal potrzebnym ;radny Henryk 
Postawka powiedział ,że przekraczając granice sześciu państw Europy nikt go o paszport nie 
prosił, zapytał czy w tym roku będzie wymiana dowodów osobistych na nowe- tak ,jest to 
wydawane bezpłatnie ; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr IV / 26 /2011 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego. 
 
 12)  Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; skarbnik gminy powiedziała ,że inwestycja 
już została zaplanowana na 2011 rok jest to kwota 284 902 zł ,w tym 233 758 zł pożyczka,   51 144 –
dotacja ,w 2012 roku kwota 161 400 to środki własne , pożyczka będzie spłacana w latach 2012-2016 
po 46 750 zł rocznie ; Wójt Gminy potwierdziła ,że realizacja miała już być w 2011 roku ,ale od 2012 
roku Gmina posiada dużą ilość umorzeń z Wojewódzkiego Funduszu , w Zawadzie Ks. kotłownia już 
jest zrobiona ,miało to być robione razem z budynkiem OSP ,ale będą dwa zadania, w Nędzy trwa 
termomodernizacja Przedszkola ,jest robiona izolacja pionowa fundamentów ;radny Henryk Postawka 
zapytał ,czy można ubiegać się o dofinansowanie w trakcie rozbudowy budynku ; Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że projekt dotyczy tylko starych budynków , nowe robione są ze środków własnych ,w 
starych wymienia się zużyte elementy, ociepla ściany; więcej pytań nie zgłoszono. 
 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr IV/ 27 / 2011 
w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na realizację zadania pod nazwą 
„Termomodernizacja budynku wielofunkcyjnego przy ul. Raciborskiej 55 w Zawadzie Ks. „ 
 
   

13) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały; skarbnik gminy powiedziała ,że dodaje 
się kwotę 34 908,20 zł na realizację programu SZANSA realizowanego przez Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej w 2011 roku , w części II p. 2 zmienia się limit zobowiązań na 
2011 rok , wolne środki nie zablokowane umową , jest aneks zmieniający termin wykonania 
projektu sieci kanalizacji , w części III w związku ze wzrostem stawki VAT zmieniono kwoty 
zobowiązań , projekt tej uchwały będzie przedkładany zawsze przed projektem zmian w 
uchwale budżetowej ,szczegółowa analiza zmian jest w uchwale budżetowej; nie zgłoszono 
żadnych pytań. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr IV/28/2011 
zmieniającą Uchwałę Nr III / 14 / 10 Rady Gminy Nędza z dnia 28 grudnia 2010r. w sprawie  
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza. 
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14) Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały;  skarbnik gminy omówiła proponowane zmiany 

są to środki na realizację w/w projektu SZANSA, zmiana kwot pomiędzy działami na 
uruchomioną w ZSP w Górkach Śl. świetlicę , zmiana dla ZWiUK w Nędzy na zakup nowego 
samochodu 32 tyś. zł oraz systemu telemetrycznego do zdalnego sterowania  10 tyś. zł ; nie 
zgłoszono żadnych pytań. 

 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr IV/ 29 /2011 
zmieniającą Uchwałę Budżetową na rok 2011 Gminy Nędza Nr IIII / 15 /10 z dnia 28 grudnia 2010 
roku. 
 

15) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; Wójt Gminy powiedziała ,że trzeba 
zmienić zapis w uchwale z 1999r. ponieważ każdorazowo Urząd Skarbowy przy rozliczeniach 
Przedszkola w Nędzy zwraca się o doprecyzowanie ; nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy  przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr IV / 30 / 2011 
zmieniającą Uchwałę Nr XVI/107/99 Rady Gminy Nędza z dnia 30 grudnia 1999 roku w sprawie 
likwidacji zakładów budżetowych i utworzenia jednostek budżetowych . 
 

16) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały , plan pracy Komisja Rewizyjna 
opracowała na swoim posiedzeniu; radny Julian Skwierczyński zapytał o pkt 5 i 6 ; 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Francus potwierdził ,że będzie to sprawozdanie 
merytoryczno-finansowe ; Wiceprzewodniczący RG Krystian Okręt potwierdził ,że corocznie 
radni otrzymują sprawozdanie z Policji ; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie) przyjęła Uchwałę Nr IV / 31 / 2011 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
 

17) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały zgłoszonej na wniosek Wójta Gminy ; 
Wójt Gminy powiedziała ,że jest to uchwała zewnętrzna ; radca prawny wniósł o dopisanie § 2 
–wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy – jest to konieczny zapis ; radna Renata 
Bienia zapytała ,kto będzie partnerem nr 1 , czy kwota 50 tyś. wystarczy, kto robi projekt –
Państwowa Straż Pożarna , czy okres realizacji jest na rok ;Wójt Gminy odpowiedziała ,że 
wszystkie dane wynikają z Projektu ,który jest na stronie PSP , każdy kurs skierowany jest do 
maks. 10 uczestników , jest cena jednego kursu , ale jakie będą to zależy od ochotników; 
innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr IV/ 32 / 2011 
w sprawie realizacji projektu konkursowego w ramach Programu Operacyjnego  Kapitał Ludzki 2007-
2013. 
 
Ad. 6 
 
Radny Julian Skwierczyński : 

1) ponowił interpelację zgłoszoną na początku sesji dotyczącą terenu z basenem 
dzierżawionego  w Szymocicach : Wójt Gminy wyjaśniła : Gmina otrzymała teren od 
Wojewody na prowadzenie działalności statutowej ,jako zadania własne( dożynki, ćwiczenia 
straży pożarnej)  ,dzierżawa skończyła się 31 grudnia 2010r. ,w 2007 roku Rada Gminy 
podjęła uchwałę o sprzedaży całego terenu , w związku z tym zwrócono się do Wojewody o 
opinię,  Wojewoda stwierdził ,że skoro teren przeznaczono na inny cel to należy go zwrócić , 
ale inwestor poniósł tam nakłady , z kolei przetarg na sprzedaż terenu też budzi wątpliwości 
Wojewody ,skoro poprzednio ktoś minął się z prawdą , wniosek skierowano do zaopiniowania 
do MSWiA , po uzyskaniu opinii można ją dalej realizować , na razie spisana jest umowa 
dzierżawy na 3 miesiące ;Przewodniczący RG Gerard Przybyła zapytał , czy była uchwała 
Rady Gminy na zawarcie umowy dzierżawy terenu ; Wójt Gminy odpowiedziała ,że nie ma 
uchwały ,ale jest pismo zezwalające na remonty obiektów na tym terenie ; 
Wiceprzewodniczący RG Krystian Okręt powiedział ,że w przypadku gdyby trzeba było teren 
zwrócić wtedy dzierżawca odda Gminę do Sądu o zwrot nakładów  ; Wójt Gminy stwierdziła 
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,że jeżeli sprawa się nie rozstrzygnie w ciągu 3 miesięcy to będzie przygotowany projekt 
uchwały o wyrażenie zgody na dalszą dzierżawę na kolejne 3 lata; 

2) złożył interpelację dotyczącą braku kratki ściekowej na ul. Dzwonkowej na studzience 
kanalizacji deszczowej ; Wójt Gminy potwierdziła ,że pracownik zajmie się sprawą; 

3) złożył interpelację dotycząca oświetlenia odnogi ulicy Betonowej ; Wójt Gminy potwierdziła ,że 
sprawa była już rozpatrywana ,ale jest to kwestia zakupu kabla oświetleniowego , nie można 
inwestować w coś co nie jest własnością Gminy ; 

4) złożył interpelację dotyczącą uzyskanej  odpowiedzi o odśnieżanie w Gminie Nędza , 
nieprawdą jest ,że to Zakład Wodociągów wykonuje usługi , całą Nędzę odśnieża pan Komor, 
,prosi o kopie zleceń ,na które drogi i kiedy wystawione, ponadto fotograficznie 
udokumentował wymianę znaków drogowych ,co wypisano w piśmie okazało się nieprawdą ;  

5) złożył interpelację dotyczącą uzyskanej odpowiedzi związanej z błąkającym się psem , w 
schronisku w Rybniku potwierdzono ,że jedyne zgłoszenie otrzymano 29 grudnia 2010r. i 
wtedy psa złapano ,a ma oświadczenie podpisane przez Bernadetę Skupień ,że w połowie 
listopada już zawiadomiono o tym fakcie sołtysa; 

 
Wójt Gminy potwierdziła ,że zleciła wykonanie zadań urzędnikowi , potem działania zostały opisane w 
odpowiedzi , jeszcze raz zostanie to dokładnie sprawdzone. 
Przewodniczący RG zaproponował radnemu Julianowi Skwierczyńskiemu zastosowanie dodatkowo 
określenia „moim zdaniem” przed takim określeniem „mija się z prawdą  „ ponadto zwrócił uwagę na to  
, czy w schronisku powoływał się Pan jako radny ,czy jako mieszkaniec, nie należy bowiem do 
radnego zajmowanie się bezdomnymi zwierzętami ; radny Grzegorz Swoboda prosił ,aby na sesji nie 
„bombardować „ Wójta Gminy pismami ; Przewodniczący RG dodał ,że wystarczy wykonanie jednego 
telefonu , pisać interpelacje po to aby zaistnieć w Protokole , nie będą takie przyjmowane; radny Julian 
Skwierczyński powiedział ,że gdyby nie zwrócili się do niego mieszkańcy w danej sprawie , to na 
pewno by nie interweniował , tematy są bardzo nieprzyjemne ,4 lata nic nie jest robione. 
 
Radna Alicja Kowol : 

1) zapytała o Internet ,sprawa jest aktualna ,chodzi o szybszy ; Wójt Gminy potwierdziła ,że 
informatyk w najbliższym czasie tym się zajmie ; 

 
Radny Jan Francus: 

1) potwierdził ,ze kabel wystający na torach został schowany  i już nie zagraża; 
2) potwierdził ,że znaki zostały zrobione; 
3) wnioskował , aby zająć się tunelem pod torami ;Wójt Gminy potwierdziła ,że wysłano pismo do 

PKP;  
4) zapytał ,co dalej będzie robione na ul. Leśnej ;Wójt Gminy potwierdziła ,że w miarę możliwości 

prace będą wykonywane ; 
5) zapytał ,co ze studzienką ,ktoś musi zareagować; radny Henryk Postawka potwierdził , że jest 

tam niebezpiecznie;  
6) zapytał co z karetką pogotowia ,czy będzie dalej w Kuźni R.; Wójt Gminy odpowiedziała ,że 

jest to sprawa Powiatu ,ale rozezna sytuację ; 
 
Radny Henryk Postawka : 

1) złożył wniosek w imieniu Zarządu LKS o wycinkę topoli ; Wójt Gminy potwierdziła, że dla 
terenu stanowiącego własność Gminy taką zgodę musi wydać Powiat ; 

2) wnioskował wycięcie traw przy budynkach czynszowych , skoro teren jest zarośnięty przy 
okazji tworzy się tam kolejne dzikie wysypisko; 

3) złożył wniosek ,aby w ramach gwarancji naprawić drzwi wejściowe w sali gimnastycznej ,nie 
domykają się ; 

 
Wójt Gminy poinformowała radnych ,że w piątek w drodze przetargu sprzedano teren „dzikiego 
wysypiska” w Zawadzie Ks. , nabywca na pewno będzie musiał teren uporządkować. 
 
 
Radny Roman Marcol : 

1) wnioskował ,aby naprawić przy wyjeździe z ul. Kościelnej na ul. Jana Pawła II  uszkodzony 
odcinek asfaltu ; 
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Radny Karol Kalemba : 
1) wnioskował ,aby zwiększyć egzekwowanie obowiązku wykaszania traw, może to być oddolna 

inicjatywa samorządu lokalnego ,skoro nie ma Straży Gminnej to może zajmie się tym Policja 
lub straż; Wójt Gminy powiedziała ,że corocznie kierowane są apele w tej sprawie ,ale nie 
można nikogo zmuszać ,lub też karać ; radny Julian Skwierczyński powiedział ,że  dzielnicowy 
w ramach działań prewencyjnych może zwracać się wobec tych ludzi o wykonanie obowiązku. 

 
Radna Gizela Marondel : 

1) poparła wniosek o wykaszanie ,  po interwencji każdy to musi robić; 
2) zapytała , czy oczyszczalnia ma być posadowiona na terenach zagrożonych powodzią ;Wójt 

Gminy odpowiedziała ,że to nieprawda, po to jest wał przeciwpowodziowy ,aby zagrożenia na 
tych terenach nie było;  

3) zapytała , kiedy będzie realizowane poszerzenie rzeki Suminy ; Wójt Gminy potwierdziła ,że 
Firma na pewno przystąpi do prac , przygotowane zostały wszystkie dokumenty;  

 
Radny Jan Francus  poinformował ,że niedawno na torach po raz kolejny zapaliła się trawa, gaszenie 
to teraz sprawa samych mieszkańców ,nim Straż przyjedzie to mogą  spłonąć  budynki przy torach . 
 

 
Ad. 7  
Nie zgłoszono pisemnych wniosków i informacji. 
 
Ad. 8  
Przewodniczący RG po stwierdzeniu ,że wyczerpano porządek obrad i nie ma więcej pytań i wniosków 
zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu 31 stycznia 2011 roku godz. 19

02
. 

 
Na tym Protokół zakończono. 
 
Protokołowała K. Tront 


